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Zdravím
Předpokládám, že jste si užili volna, odpočinuli si a nabrali čerstvých 
sil do závěrečného čtvrtletí.  
Vzhledem k tomu, že jsem v posledních dnech podepisoval poměrně 
dost přihlášek na gymnázia, je vidět, že to plno z vás myslí se 
studiem vážně a že nepodceňujete přípravu. Na druhou stranu jsou 
zde tací, kteří se nemažou vůbec s ničím a školu vypouštějí de facto 
hned každé ráno, když vstoupí do budovy… Většinou se s takovými 
„bezva“ výsledky seznamuji až na pedagogické radě, kde vyplývají 
na povrch čtyřky a pětky, popř. neomluvené hodiny a 
neklasifikované předměty – tělocvik, výtvarka, pracovní 
vyučování… 
 Rád bych touto cestou varoval všechny, co si myslí, že už to nějak 
„doklepou do konce,“  že tomu tak nebude a že se dá propadnout 
(opakovat ročník). To se týká všech, ale hlavně osmého a i devátého 
ročníku, který jako každý rok přestává touto dobou pracovat, neboť 
už je po pololetním vysvědčení. A to většinou nejsou ještě ani přijati 
na střední školy a učiliště!  Zároveň upozorňuji na v poslední době 
časté absence a „enka,“ které sbíráte v průběhu roku. Nebudete první 
a ani poslední, kdo si například tělocvik bude dodělávat na školním 
hřišti na konci srpna, abyste dostali vysvědčení a mohli na střední 
školu 1. září! 
Stejně tak v osmých ročnících, kde se poslední dobou projevuje u 
žáků pocit, že osmička je vlastně už taková devítka, tudíž pohoda. 
Omyl!  
Jsou to nejdůležitější vysvědčení, která na naší škole budete mít, a 
proto bych naopak ze sebe vydal maximum. To ale většina osmáků 
nedělá.  O absencích nemluvě. 
Další věc, co mě trápí a o které se zde zmíním, je chování některých 
z vás. A to především vulgární projevy mezi sebou, nebo jen tak, 
když něco vyprávíte kamarádovi, nebo dokonce když takto hrubě 
mluvíte o svých pedagozích! Je strašné jít po chodbě (třeba 
s návštěvou školy) a slyšet, co dokážete vypustit z pusy… Děvčata 
nevyjímaje! Na únorové poradě jsme se tímto chováním zaobírali a 
chci vás upozornit, že se na sprosté výrazy zaměříme a že je budeme 
trestat! Nikdo z vás si nic takového v budově školy nebude 
dovolovat a už vůbec ne k učitelům!! Podívejte se důkladně do 
výchovného řádu. 
Tak, to by bylo vše. 
Teď nám všem popřeji brzké teplé jaro, klid a pohodu doma a 
úspěch ve škole! 

Váš pan ředitel

ZZdravím všechny  
po prázdninách TR
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Od školy jsme odjížděli 14. 2. v 10 
hodin doslova přecpaným 
autobusem. Zavazadly jsme vyplnili 
prostor druhých dveří autobusu a 
celkem dost batohů se muselo dát i 
do uličky.  Po příjezdu jsme jako 
každý rok museli podniknout výšlap 
k chalupě. Tentokrát  jsme  se 
ubytovali v chatě Obzor, která 
naštěstí není tak daleko. Z 
parkoviště jsme si vyšlápli kopec a 
po příchodu se hned ubytovali.  Jako 
první jídlo jsme měli večeři, která, 
stejně jako všechna další jídla po 
zbylé dny, byla výborná.  

Po zabydlení a vybalení jsme se 
těšili na druhý den, až všichni 
půjdeme na sjezdovku. Každý den 
jsme měli snídani od osmi hodin a 
od devíti pak konečně začínali 
lyžovat. První jízdu první den jsme 
jeli na Malé zahrádky, aby se učitelé 
dozvěděli, jak dobře umíme nebo 
taky neumíme lyžovat, a podle toho 
nás rozdělili do týmů. Oběd byl již v 
12:00 hod a do 14:00 byl odpolední 
klid. Po odpočinku hurá zase 
lyžovat, někteří šli na snowboard. 
Lanovka a vleky jezdily do čtyř 
hodin, takže jsme lyžovali po obědě 
vždy pouze dvě hodiny. Po večeři 
byl každý den sraz, kde jsme se 
dozvěděli, co se bude dít večer a 
jaký bude program na druhý den. 
Občas bylo večer i osobní volno.  
Moc jsme si užívali  ping-pong i 
kulečník. Já osobně jsem hrála jen 
ping-pong. 

16. 2. jsme měli odpočinkový den. 
Vůbec jsme nelyžovali. Měli jsme 

dokonce pozdější budíček a 
dopoledne jsme se vydali dolů do 
města, abychom si mohli něco 
koupit. Ve 12:00 jsme už byli zpátky 
v  chalupě. Po zkráceném poledním 
klidu jsme se jako každý rok vydali 
na Bramberk ( Hnědý vrch )      a na 
výtečný borůvkový koláč.  Naštěstí 
jsme nemuseli ani  šlapat do kopce, 
protože jsme i bez lyží mohli vyjet  
nahoru  lanovkou, a pak 
z Bramberku všichni spíš klouzali 
než šli dolů. Po cestě jsme se ještě 
zastavili na vanilkový pudink 
s ovocem.  Zbylé dny se vlastně 
moc nelišily od prvních dvou. 
Změnou byla večerní diskotéka a 
předposlední den závody.  Bohužel 
nastal i poslední den lyžování, 
kterému se nevyhnulo zranění.  
Poslední večer na rozloučenou jsme 
všichni dostali zmrzlinový pohár. 
No a pak balení, snídaně a odjezd 
domů. Nikomu se nechtělo. Všichni 
bychom na horách rádi ještě pár dní 
zůstali a těšíme se, že příští rok 
pojedeme zase. 

Veronika Tichá, 8.B 

  

aneb lyžák 2015 
Chata Obzor 
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První pomoc poprvé  
18. února jsme byli pozváni na besedu 
o první pomoci do OC Letňany. Prošli 
jsme OC a přešli parkoviště. Zastavili 
jsme se u vchodu pro zaměstnance. 
Když jsme vešli do místnosti se 
spoustou dětí, dozvěděli jsme se, že 
máme přijít až za hodinu společně 
s 8.A. Dostali jsme tedy rozchod, což 
někoho potěšilo. ☺ 

Ve tři čtvrtě na deset už jsme zase 
všichni čekali na paní učitelku. Opět 
jsme vešli do místnosti, kde už na nás 
čekala paní Bety. Dozvěděli jsme se 
moc zajímavých věcí, jako třeba jak se 
zastavuje krvácení, nebo co se má 
dělat, když se někdo dusí. Nakonec 
nám ukázali na gumové figuríně 
masáž srdce. Tu jsme si také potom 
mohli zkusit sami. 

Myslím, že se to všem líbilo, 
přednáška byla zajímavá. 

Nicola Kopecká, 8.C 

První pomoc podruhé 
18. 2. se naše třída vydala do OC 
Letňany. Byli jsme tam, abychom se 
naučili první pomoc, ale já si myslím, 

že to většina z nás zná. Paní nám tam 
ukazovala i jak zmírnit krvácení, když 
budete mít větší ránu ve stehně, krku, 
břichu atd. Ruka nebo noha se může 
zaškrtit nad ránou, ale je šance, že 
vám ta končetina upadne, protože tam 
neproudí krev. Proto se spíše na ránu 
vytváří tlak; tlakovým obvazem, ten 
má různé vrstvy, proti infekci, potom 
následuje tlakový, ten přiložíme na ten 
první, obvážeme a tlačíme. Při většině 
vážnějších případů bychom měli volat 
155. Tam se nás budou ptát, co se 
stalo, kde se to stalo a na vaše jméno. 

Ale teď popíšu první pomoc. S osobou 
se budeme snažit mluvit, jestli nebude 
vnímat, zkontrolujeme, jestli nespí, 
můžeme dát i facku, štípnout nebo 
s ním zatřást za rameno. Potom 
přiložíme ruku před nos, čekáme 6 – 
10 sekund, jestli nedýchá, zakloníme 
mu hlavu a začneme volat 155, nato 
bychom měli masírovat srdce, 
propleteme prsty a dlaní budeme 
v rytmu tlačit 5 – 6 cm. Po každé 
třicáté masáži začneme dýchat do úst, 
jestli chceme a takhle to budeme dělat 
pořád, dokud nepřijede sanitka. 

Andreas Zindros, 8.B 

První pomoc 
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Jednoho dne k nám přišel IV.B pan 
Radek z firmy A.C.E.T. a povídali 
jsme si o nebezpečí internetu. 
Nejdříve nám představil svoji rodinu 
a říkal, že se jednou stal závislým na 
internetu a jeho syn také a jednou si 
řekli, že teď na internet dlouhou dobu 
nepůjdou. A pomohlo to.  

Pak nám pustil kousek filmu Matrix a 
vysvětlil nám, že takový Matrix je i 
počítač. Pak se nás ptal, kdo používá 
Facebook nebo Skype apod. Varoval 
nás, že internet dokáže být 
nebezpečný, zvláště když nějaký cizí 
člověk se nám nabourá do emailu a 
může si o nás zjistit hodně věcí, může 
nás okrást nebo není vyloučeno, že 
nás může sledovat web kamerou, ale 
také nám ukazoval dalších šest 
nebezpečí internetu. 

Pak nám pustil nějakého pána 
z Brazílie, který si bral lidi do svého 
stanu a hádal jaké mají číslo kreditky, 
kde bydlí apod. Pak si pozval jiného 
pána a stěna stanu spadla a za ní byli 
maskovaní chlapi a tam měli internet 
a vše si o těch lidech z internetu 
zjistili. 

Pán nám říkal ještě další příběhy, a 
pak jsme si povídali o tom, co je to 
kyberšikana – to vznikne, když někdo 
někoho trapně natočí, a pak to pošle 
na internet.  

Simona Hájková, 4.C 

Nebezpečí 
internetu 

  

  

  

  

  

  

TR
EF

A 
čí

sl
o 

18
/2

01
4



 

V únoru se v naší škole tradičně 
uskutečnila významná akce - ZÁPIS. 
Letošním tématem byla Evropa. Pro 
budoucí prvňáčky si děti a učitelé 
z prvního stupně nachystali modely 
jednotlivých zemí Evropy. Tyto 
modely byly vystaveny na různých 
místech v budově školy a děti, které 
přišly k zápisu, si je zde mohly 
prohlédnout a s danou zemí se trochu 
seznámit.  
Mezi nejzajímavější modely států 
patřily například Španělsko od třídy 
4.A nebo Německo třídy 5.B.  Avšak i 
všechny ostatní modely zemí byly 
velmi pěkné a určit, které byly 
nejhezčí, není možné. Jsme rádi, že se 
letošní zápis vydařil, projekt se 
budoucím prvňáčkům velmi líbil a my 
se již těšíme nejen na nové školáky, 
ale i na nový zápis. 

Zápis  do  prvních  tříd  
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Co se Vám líbí na 
učitelském povolání?  

Neustálý kontakt s mladými 
lidmi (vtipnými). 

Čím jste chtěla jako malá 
být? 

Herečkou. 

Pamatujete si na první 
pětku, pokud jste nějakou 
vůbec dostala? Ve které 
třídě a za co?  

Můj „nejoblíbenější“ 
předmět byla vždy chemie – 
tudíž v osmé třídě z chemie. 

Baví Vás ruční práce – 
pletení, háčkování, 
vyšívání, šití?  

Ruční práce v žádném 
případě. Když byli synové 
malí, tak většinou z věcí 
vyrostli, než jsem něco 
zašila. 

Na kolika školách jste již 
učila, a která je pro Vás 
srdcová záležitost?  

Učím na třetí škole a vyhrává 
Tupolevova. 

Proč ještě výchovná 

poradkyně?  

Byla mi dána důvěra panem 
ředitelem, ráda pomůžu, když 
má naše dítko problém. 

Chtěla byste být ředitelkou 
ve své vlastní škole?  

Nikoliv!!! 

Kdybyste měla tu možnost, 
proměnit se v nějaké 
zvířátko, které by to bylo?  

Kdyby byla ta možnost, tak 
bych chtěla být pejskem u 
Zýmů. (smích) 

Jaké filmové představení 
jste v poslední době 
navštívila?  

Myslím, že na začátku února 
se školou Noc v muzeu III. 

Kterou z domácích prací 
máte nejméně ráda a 
naopak?  

Dost nerada luxuji, ale ráda 
vařím - občas. 

Kdy a čím Vás naposledy 
pobavily děti ve škole?  

To se dětem daří denně, ani o 
tom často nevědí. 

Jsou ve Vašem pracovním 
kolektivu kolegové, se 
kterými byste bez 
problémů strávila čas na 
pustém ostrově?  

Na 100% ano. 

Máte nesplněný sen?  

Samozřejmě ano, myslím, že 
nesplněný sen má každý. 

Kdy a kde jste byla nejdále 
od České republiky?  

Díky reprezentaci v softbalu 
jsem procestovala kus světa – 
takže Japonsko nebo Kanada 
(Vancouver). Musela bych na 
mapě zjistit, co je dál. 

Bez čeho si život 
nedovedete představit?  

Bez své rodiny. 

Děkuji za rozhovor a přeji 
hodně štěstí a radosti 
v soukromí i v profesi. 

rozhovor 

Trefy 
s paní učitelkou

  Zuzanou Zýmovou
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 Jakou	  sportovní	  osobnost	  byste	  chtěli	  přivítat	  u	  nás	  ve	  škole	  na	  besedě?	  

Mám radost, že žáci naší školy sledují dění na sportovním poli ať už 
zimních sportů, tak i letních. Evidentně je nezajímá jen, co se děje 
v blízkém okolí, na facebooku a jiných sociálních sítích, ale snad i touží 
stát se po svém vzoru někým, kdo pokoří své soupeře. 

Jak jsem předpokládala, ne všichni se ankety zúčastnili, ale i tak se jedna 
sportovkyně stala nejpopulárnější a získala největší počet hlasů. A koho 
jste si vybrali z celé plejády našich vynikajících sportovních osobností? 

Gabriela Soukalová 
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Narozena: 1. listopadu 1989 (25 let) 
Disciplína: biatlon 
Klub: SKP Kornspitz Jablonec 
Úspěchy: 2x stříbro na OH, zlato, 
stříbro a bronz na MS



masopust
Jak se dělá masopust 
Dne 19. 2. 2015 se čtvrté ročníky vydaly do 
divadla D21 na představení na téma Jak se 
dělá masopust. Dané představení si pro nás 
(stejně jako v minulých letech) připravil 
kolektiv Divadla D21. Divadlo se konalo 
v rámci projektu Divadlo školám. Představení 
bylo rozděleno na dvě stěžejní části, přičemž 
v první jsme měli možnost shlédnout velmi 
poutavé představení, ve kterém byl žákům 
masopust přiblížen. Ve druhé části se již žáci 

do programu aktivně zapojili – měli možnost 
vyzkoušet si různé druhy kostýmů, zkusit si 
sami sehrát divadelní scénku, nebo si dokonce 
vyzkoušet práci divadelního osvětlovače. Na 
závěr si žáci své nově nabyté vědomosti spolu 
s herci zopakovali a shrnuli a tím byl náš 
dopolední masopustní program u konce. 
Všichni jsme byli s představením a celým 
programem spokojení a doufáme, že to nebyl 
náš poslední výlet do tohoto divadla. 

Lucie Daňková

Čtvťáci se opět vydali 
na Vinohrady aneb 
Masopust 
Dne 19. 2. žáci čtvrtých tříd shlédli 
představení Masopust v divadle D21. Na 
začátku představení nás herci přivítali 
občerstvením a rozdali nám lístky do tomboly. 
Nejdříve se herci museli zeptat diváka, 
kterého považovali za starostu, zda mají 
povolený masopust. Údajný starosta rád svolil 
a začalo se zpívat a znovu se nabízelo 
občerstvení. 

V první scénce jsme viděli debatu Půsta a 
Masopůsta na téma životního stylu. Půst byl 
pro zeleninu, zdravou stravu a sportování, 
zatímco Masopůst doporučoval sledovat 
televizi, jíst nezdravou stravu a pít alkohol. 
Moderátor jejich debatu raději ukončil a 

vylosoval tombolu. Jeden z našich spolužáků 
(Ondro, gratulujeme!) vyhrál CD s písněmi 
z představení. Pro druhou scénku herci pozvali 
dva diváky na jeviště a spolu s nimi zahráli 
svatbu. Po krátkém obřadu se svatebčané 
odebrali k nevěstě domů. Oba diváci v roli 
ženicha a nevěsty byli nesví a zaradovali se, 
když scénka skončila. 

Po přestávce jsme byli rozděleni do čtyř 
skupin. Postupně jsme navštívili divadelní 
dílnu, vyzkoušeli si nejrůznější kostýmy, 
udělali masopustní test a ve vedlejším sále si 
vyzkoušeli práci osvětlovačů. 

Představení se všem líbilo a jen jsme litovali, 
že jsme si nemohli divadelní profese zkoušet 
déle. 

Petr Pihera, 4.B
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Páťáci a masopust 
V pondělí dne 23.2. jsme byli na divadelním 
představení Masopust. Na začátek jsme 
ochutnali chleba se solí a vodu. Tu nalévali do 
skleniček od vodky. Potom jsme dostali lístky 
do tomboly. Ta se vyhlásila při začátku. Celé 
představení bylo o tom, co se děje při 
masopustu, jak začínal a jak se oblékalo. 

Nejvíc se mi líbila sekretářka Marcelka. Po 
skončení pořadu jsme se rozdělili na skupinky 
a obcházeli jsme různá stanoviště. Nejvíce mě 
bavilo, jak jsme si šli prohlédnout zákulisí. 
Bylo tam nářadí, posilovna a spousta rekvizit. 

V další místnosti bylo 200 prázdných 
přepravek od piva. To jsou rekvizity do baru. 
Další stanoviště byl kvíz. Byly tam otázky 
ohledně masopustu. Potom tam byla místnost, 
a tam jsme si zkoušeli světla. Tři děti chodily 
po pódiu a další tři pracovaly se světly. Ten 
zbytek dělal obecenstvo. A já jsem byla 
v obecenstvu. 

A poslední bylo divadlo. Vzali jsme si kostýmy 
a ve skupinách jsme si vymysleli divadlo. 
Celkově mě všechno bavilo a užila jsem si to. 

Anička Bogdanová, 5.B

3Xmasopust



 

Tentokrát se redaktor Trefy ZŠ vydal do výuky paní učitelky Rutové, aby v první třídě 

nafotil, co děti dělají ve výtvarné výchově. Jaké bylo jeho leknutí a zděšení, když vešel do 

třídy přímo tváří v tvář šerednému kostlivci! Avšak celá hrůzostrašná událost měla 

jednoduché vysvětlení, děti se učily a také kreslily o tom, že lidé mají v těle kosti! Aby nám 

z té první třídy nevyrostli jen samí doktoři a doktorky! Ale to by možná nebylo tak špatné, 

řekl si stárnoucí redaktor a fotil a fotil. 

Okénko do hodiny

Tohoto pána budeme dnes malovat 

Nahé kostře byla zima, tak jsem ji 

oblékla i s čepičkou… 

Tvůrčí úsilí vyžaduje prostor a ochranné pomůcky… 

Někdo už má hotovo, někdo rozděláno… 



 

Představujeme vám další žákovskou 
osobnost – začínající hereckou hvězdu 
Daniela Kadlece. Letos byl dost 
zaneprázdněný natáčením, ale už ho 
fanynky zase můžou potkávat na chodbě 
naší školy. Autogramy zatím rozdává 
zdarma. Našemu časopisu Trefa poskytl i 
exkluzivní rozhovor.  

Jaký natáčíš film?  

Rodinný film, přímo Rodinný film.   

(pozn. red.: Rodiče dospívajících dětí na 
počátku filmu vyrazí na plavbu oceánem. 
Doma nechají dvě děti, jež si užívají 
svobody naplno, než zažijí hrozící tragédii 
a navíc strach o rodiče, jejichž loď se za 
bouře převrátila. Režie se ujal Olmo 
Omerzu.)   

Jakou v něm máš roli?  

Hlavní roli.  

Vždycky jsi tak výřečný?  

Nevím.  

Tak to byla vyčerpávající odpověď. Jak 
ses k natáčení filmu dostal?  

Přes dramatický kroužek a herecké kurzy.  

Takže žádný konkurz, jen něčí 
doporučení?  

Ano, doporučení profesorky Daniely 
Muchové z čakovické ZUŠ.  

S kterými známými herci tam hraješ?   

S Karlem Rodenem a Vandou 
Hybnerovou, jsou to moji filmoví rodiče. 
Dále s E. Křenkovou, J. Bokovou…  

Jací jsou tito herci mimo svou roli?  

Skvělí! Karel Roden je pracovitý, hrozně 
hodný člověk. Nacisté a jiní záporní 
hrdinové jsou jen jeho role. Teď bude 
konečně charismatický hrdina. Všichni 
říkají, že mě rozmazluje.  

Ty normálně působíš skromně, až plaše. 
Umíš zahrát i agresivního člověka?  

Jo, většinou jsem ve filmu dost agresivní.  

Jaká je povahou tvoje postava?   

Nejdřív jsem maminčin mazánek, ale pak 
se začnu osamostatňovat a na konci se 
moje postava povahově úplně změní.  

Na co se tedy můžeme ve filmu těšit?   

Na emoce.  

Kdy ten Rodinný film vyjde?  

Tento rok, bude mít premiéru na 
Karlovarském filmovém festivalu.  

Máš nějakou zajímavou příhodu z 
natáčení?  

Pro mě bylo zajímavé úplně všechno. 
Docela vtipná byla pronajatá tramvaj. 
Zavolali mi ve dvě ráno, že pronajali 
tramvaj a jdeme hned točit.  

Od kolika let se věnuješ natáčení?  

Od sedmi let.  

Měl jsi trému, když jsi začínal, a jak to 
prožíváš teď?  

Zdravá tréma by měla být pořád, ale do 
toho vstupuje i těšení se. 

Osobnost 

Trefy 
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 Kromě Rodinného filmu jsi hrál i jinde?  
Ano, vedlejší role a reklamy.  
Můžeš to prosím konkretizovat?   
Ani ne, to byly jen komparzy a reklamy pro 
Ameriku.  
Natáčel jsi i s nějakými dalšími slavnými 
herci?  
Určitě. Třeba s Karlem Boudem, 
Miroslavem Sabadinem a dalšími.  
Kdo tě k filmu přivedl? Vzpomeneš si na 
svůj první konkurz?  
Ten byl zrovna úspěšný, moje první 
reklama – na x-boxovou hru. Paní učitelka 
z dramaťáku mě doporučila zaregistrovat u 
agentury Stop-casting a ta mě doporučila 
ke konkurzu.   
Od kolika let chodíš na dramatický 
kroužek a kam? Doporučil bys svoji 
profesorku herectví dalším, co by tě 
chtěli následovat?  
Chodím od 6 let do ZUŠ M. Podvalové v 
Čakovicích, p. učitelku bych určitě 
doporučil, je skvělá.  
Kam chceš jít na střední?  
Herecká pražská konzervatoř.  
Kdo tě nejvíc inspiroval k tomu stát se 
profesionálním hercem? Učitelka z 
dramaťáku, nějaký herecký idol…?  
Karel Roden a Martin Pechlát (hraje v 
Ordinaci, znám ho z agentury).  
Kdo je tvůj herecký idol? Proč?  
 Karel Roden, líbí se mi jeho herecký styl a 
to, že přípravě dává spoustu energie.  
Víme, že už jsi čerstvě přijatý. 
Gratulujeme. Jaký to byl pocit, když ses 
dozvěděl, že jsi jeden z šesti přijatých?  
Ani jsem nebyl nijak nadšený, protože jsem 
nevěděl, jestli se dostali i kamarádi z 
hereckých kurzů. Zatím jsem jediný kluk z 
šesti přijatých uchazečů, ostatní musí 
počkat na výsledek náhradního kola pro 
nemocné.   
Kolik bylo uchazečů?  
290 a 12 berou.  
Jak vypadaly přijímačky?  
Byly na 3 kola: 1. kolo čistě herecké, 2. 

kolo se dělilo na pohyb, zpěv a herectví, 3. 
kolo bylo improvizační.  
Co jsi musel kvůli přípravě na 
přijímačky všechno absolvovat – chodil 
jsi na nějaké kurzy navíc?  
Chodil jsem na přípravné herecké kurzy 
(od září každou sobotu + týdenní 
soustředění), třikrát týdně na zpěv a musel 
se naučit akrobatickou sestavu.    
To ještě vedle natáčení filmu a povinné 
školní docházky. Co bys dělal, kdyby to 
nevyšlo?   
Netuším.  
Jaké máš jiné zájmy?  
Dřív fotbal, ale musel jsem skončit kvůli 
filmu. Teď zpěv a tanec.   
To zní skoro renesančně, takže co dámy - 
fanynky? Zvýšilo ti natáčení popularitu 
mezi spolužačkami, případně jinde?   
Těžko říct, ani nechci rozšiřovat, že 
natáčím. Dělám to, protože mě to baví, ne 
kvůli popularitě.  
Co bys vzkázal těm, co by se taky chtěli 
věnovat herectví?  
Jestli je to nebaví, ať to nedělají. Někteří 
kluci šli na přijímačky, protože tam není 
matika. Ani tam nemá smysl chodit kvůli 
popularitě. Každý rok ze školy někdo 
odejde, protože to nezvládne.   
Věříme, že ty to zvládneš. Děkujeme za 
rozhovor.  

Autorky rozhovoru: Veronika Tichá, 
Štěpánka Menclová, 8.B  

  



Vaše 
literární 
díla:  
Dany! 
Pokaždé, když ráno vstala, první věc, na 
kterou pomyslela, byla sebevražda. Po hrnku 
silné černé kávy se vydala do pokoje svého 
bratra a jemně ho probudila. Zatřepala se mu 
víčka. Jen tak něžně, vteřinu před tím, než se 
na ni upřely dvě prázdné, v podstatě mrtvé 
oči. Nemoc ho stravovala zevnitř a ona se už 
naučila odpouštět sama sobě pro myšlenky, 
zda by nebylo lepší udusit ho polštářem. 
Zavolala Danyho a společně ho přenesli do 
koupelny. Křičel, jakmile pochopil, že ho 
chtějí připravit o jeho oblíbené, fialkové 
pyžamo. Mlátil kolem sebe pohublými 
končetinami, než se vyčerpaně svezl na 
podlahu a po tvářích se mu začaly kutálet slzy 
velké jako hrachy. Dany musel odejít, jinak by 
mu ruply nervy. Ona se trpělivě snažila dostat 
bratra pod proud příjemně vlažné vody. 
Většinou to končilo její rezignací, když 
vytáhla žínku a alespoň otřela jeho zbídačené 
tělo. Poté ho oblékla a poprosila Danyho, aby 
mu ohřál trochu polévky. Doktorka minule 
říkala, že bratr potřebuje víc jíst. 

Dany to udělá a započne další vysilující část 
dne. 

Krmení. 

Bratr na ni kouká vzpurně, když nabírá na 
lžičku, fouká a snaží se mu ji vnutit do úst. 

Dany sedí za ní a to ji dráždí. Značí to 
nedůvěru v bratrovo ovládání i její schopnost 
se mu ubránit. 

Zatne zuby, když místo lžíce vezme do úst její 
prst a skousne. Doktorka říkala, že musí být 
trpělivý. Čekací doba v ústavu se liší případ 
od případu. 

Po dalším koupání, které proběhne víceméně 
stejně jako to předchozí, začne bratr 
pokašlávat. 

Ne, ne, ne! Dneska ne! 

Postaví mu k posteli kýbl, i když pochybuje, 
že to k něčemu bude. 

Není. O chvíli později už vytírá moře zvratků 
na podlaze. 

„ Že bys mi třeba pomohl?“ oboří se na 
Danyho, když jen stojí a kouká. 

Bratr usíná, u pusy proužek podivně zbarvené 
sliny tekoucí na polštář. 

Jakmile se setmí, zasedne ona k počítači 
s kávou a s nechutným zoufalstvím hluboko 
v hrudi. 

Pracuje, nějak bratrovu nákladnou léčbu platit 
musí. Klíží se jí oči. 

Skončí až dlouho po půlnoci, když se začnou 
z bratrova pokoje ozývat strašné rány. 
Vyběhne tam. Bratr stojí, podpíraje se 
namáhavě o čelo postele, a mlátí hlavou do 
stěny. 

„Dany!“ ona křičí a brečí, když ho hrubou 
silou drží na místě. Bratr bezmyšlenkovitě 
křičí a brečí s ní. Danyho oči tvrdnou. Když 
ona poté usíná, s dětskou chůvičkou na 
maximum a hlavou těžkou jako kámen, 
poslední na co myslí, je sebevražda. 

Zahradníčková, 9. A



 

27. února, v Den památky obětí 
holocaustu a předcházení zločinům 
proti lidskosti, navštívili žáci 8. a 9. 
tříd v divadle U Hasičů přestavení 
Klára 3847, dokumentární divadelní 
inscenaci o dívce Kláře Brodyové, 
která přežila věznění v 
koncentračním táboře Osvětim. Na 
základě jejího osobního vyprávění 
napsala její vnučka, herečka a 
scenáristka, Lenka Lavičková scénář 
a zároveň spolu s dalšími herci 
Docela velkého divadla hru 
nastudovala.   

Přestože kritici dávali představení 
jen 60%, u dětí hra vzbudila velký 
ohlas: „Nejlepší představení, co 
jsme za poslední dva roky 
navštívili.“ „V Osvětimi jsem byl už 
dvakrát, ale tohle bylo silnější.“ K 
tématu se pak žáci vraceli nejen v 
hodinách dějepisu.   

Posláním představení však není jen 
rekapitulace děsivých dějin, ale i 
ukázka nezlomné vůle k životu 
navzdory podmínkám k nepřežití.   

HelP     
  

Klára3847 
aneb 
Příliš 
mnoho hvězd 
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 Zuby 
jako lvi 
Dne 10. března, na začátku jara, 
přišly do prvních tříd tři hodné tety 
s velkou krabicí plnou chrupů. Tedy 
aby bylo jasno: děti měly hodinu 
věnovanou péči o chrup. Proto 
školu navštívily tři lektorky, které 
s pomocí modelů chrupu názorně 
dětem předvedly, jak si správně 
čistit zuby. Žáčci zhlédli výukový 
film a zkusili si správné čištění na 
přinesených modelech. Potom byly 

všechny děti odměněny taštičkou 
s náležitou výbavou. Co jiného 
v taštičkách mohlo být než krásné 
kartáčky a zubní pasty? Přece jen 
bylo, děti dostaly navíc žvýkačky, 
přesýpací hodiny a instruktážní 
samolepky. Více takových skvělých 
hodin! 

Lenka Rutová

Zuby 
jako lvi 
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Zimní kniha 
Paní učitelka Pospíšková, která učí šikovné děti z 2.B, vytvořila spolu s žáky krásnou zimní knihu plnou 
obrázků a básniček. Více jak pětadvacet stránek knížky, v níž každý žáček má svůj obrázek a tu kratší, tu 
delší básničku, je opravdu obdivuhodných. Časopis Trefa vám přináší krátkou ukázku. Přečtěte, shlédněte! 
A ať už je tu jaro!

Olympiáda z dějepisu 2015 
Na otázky odpovídal Kryštof Záhyna z 8.C 

Jaké	  bylo	  ústřední	  téma	  letošní	  dějepisné	  
olympiády?	  

Boj v průběhu věků. 

Kdo	  se	  mohl	  olympiády	  zúčastnit?	  

Olympiáda byla pro 8. – 9. ročník ZŠ a 
odpovídající ročníky víceletých gymnázií. 
Školního kola se mohl zúčastnit dobrovolně 
každý, kdo se na to cítil. Za školu postupovali 3 
žáci do obvodního kola, dál už jen jeden za celý 
obvod. 

Ty	  jsi	  nás	  reprezentoval	  v	  obvodním	  kole,	  jaká	  
tam	  vládla	  nálada?	  

Nálada byla neutrální, nikdo neopisoval.  

Jaká	  otázka	  tě	  nejvíc	  zaujala?	  

Popiš mapu (napoleonské války). 

Jak	  jsi	  v	  obvodním	  kole	  dopadl?	  

Byl jsem jedenáctý z čtyřiceti. 

To	  je	  krásný	  výsledek,	  gratulujeme.	  Co	  tě	  z	  
dějepisu	  nejvíc	  zajímá	  a	  proč?	  

Války, protože se tam bojuje. 

Chystáš	  se	  na	  olympiádu	  i	  příšH	  rok?	  

Ano. 

Tak	  I	  zase	  budeme	  držet	  palce.	  	  

HelP
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V pondělí 23. února se výprava z naší školy 
zúčastnila výtvarné soutěže na sousední ZŠ 
Rychnovská. Ale popořádku. První těžký úkol 
byl vytvořit ten správný reprezentační tým. 
Musel čítat maximálně šest talentů, kteří se 
zhostí úkolu vytvořit divadelní plakát. 
Technika libovolná, téma také nebylo blíže 
specifikováno, teď šlo o to vybrat ty správné 
jedince, abychom byli silní v kresbě i malbě. 
Jenom podotknu, že soutěž byla určena pro 
žáky 8. a 9. tříd. Nejdříve jsem přemýšlel, zda 
nezvolím netradiční taktiku překvapení a 
nepovolám do týmu avantgardní umělecké 
hvězdy z 9.A Pepu Rozhoně a Matyho 
Krebnera. Usoudil jsem však, že jejich dílo by 
nejspíš zůstalo odbornou porotou 
nepochopeno a nedoceněno, proto jsem sáhnul 
po představitelkách naší klasické malířské 
školy - Báře Hailandové, Lucce Limburské 
(9.A) a Zuzce Jarošové (9.B). Z 8. ročníku nás 
reprezentovala Anička Wangová (8.B) a Vojta 
Bartoš (8.A).  

Ráno kolem 8. hodiny jsme dostali poslední 
rady od našeho mentora, kterým nebyl nikdo 
jiný než nejzkušenější výtvarník na naší škole 
pan ředitel, a vyrazili jsme na strastiplnou 

cestu, trvající přesně 5 minut. Na Rychnovské 
nás přivítal kouzelný dědeček v převleku za 
vrátného a již nás místní paní zástupkyně 
odváděla do učebny výtvarné výchovy. Tam 
bylo asi 20 dětí z různých okolních škol a po 
krátkém úvodním slovu se všichni dali do 
práce. Na těchto soutěžích je důležitý nejen 
talent, ale hlavně fantazie a originalita, 
protože dobře kreslit umí všechni vybraní 
jedinci. Tahy štetců, stříkající barvy či 
obrysové linky rozebírat nebudu, ale rovnou 
se vrhnu na výsledky. V nich jsme 
samozřejmě, jak jinak, dominovali. První 
místo nám uteklo a získala ho pro domácí 
školu velmi talentovaná dívka ze ZŠ 
Rychnovská. Ale další místa byla už naše. Co 
se týče originality a splnění úkolu (tj. aby 
výsledné dílo opravdu vypadalo jako moderní 
divadelní plakát), v tom jsme excelovali a to 
jmenovitě Bára Hailandová a Lucka 
Limburská. Nezklamal však ani zbytek týmu, 
hlavně obrázek Zuzky Jarošové byl hodně 
originální a moderní. Vítězové obohatili svoje 
školní pomůcky o nové temperky a všichni 
jsme se společně odebrali zpět do naší školy. 

Hynek Velc

Výtvarná  soutěž



 Jarní petrklíč 2015 
Dne 5. února bylo venku kolem nuly, ale 
v hudebně rozkvetl Petrklíč. Je to hudební 
soutěž, která se koná každoročně 1. jarní 
čtvrtek, ale protože za každou školu smí 
postoupit jen 2 žáci v každé kategorii, 
proběhlo u nás školní kolo.  

Nejvíce soutěžících se sešlo v kategorii 
Mladší zpěváci (kolem 30 dětí 1. stupně) a 
v této kategorii se také objevilo nejvíc nových 
talentů. Nakonec se ve zlatém (postupovém) 
pásmu umístily ostřílené zpěvačky Julie 
Čížková z 4.A a Anděla Opeltová z 3. A. Dále 
porota udělila 5 diplomů ve stříbrném pásmu a 
5 v bronzovém.  

Ani Starší zpěváci se nenechali zahanbit a 
měli i chlapecké zastoupení. V této kategorii 
nakonec zvítězila Adéla Zahradníčková z 9.A.  

V kategoriích Starší a Mladší instrumentalisté 
nebylo postupové 1. místo uděleno. Přesto 
všem zúčastněným patřil zasloužený potlesk a 
za sladkou muziku i sladká odměna. 

A co udělat příště lépe, když jste letos 
nevyhráli? 

V kategorii Mladší a Starší instrumentalisté 
plně využijte čas 5 minut. Letošní 
instrumentalisté hráli pěkně, ale krátce. Než 

stačíte porotu zaujmout, jste z pódia pryč. 

V kategorii Mladší a Starší zpěváci doporučuji 
vybrat si 2 kontrastní lidové písně (rychlou – 
pomalou, v různém taktu), které plně zvládáte 
zazpívat zpaměti a ukáží maximálně vaše 
hlasové možnosti. Známé písničky s velkým 
rozsahem jsou například U panského dvora, 
Vyletěla holubička, Utíkej, Káčo. Volte písně 
obsahově vhodné (holky písně s dívčím 
textem, obsahově přiměřeném věku, 
nezpívejte v únoru koledy, i když jsou lidové). 
Při zpěvu myslete nejen na intonaci (čili 
čistotu zpěvu), ale i na interpretaci (vystižení 
smyslu textu a důrazy na patřičných místech), 
práci s dechem (není vhodné přerušit 
nádechem melodickou frázi, případně dokonce 
slovo), výslovnost (zřetelně artikulujte) i sílu 
hlasu (nekřičte, nepípejte). To vše porota 
hodnotí. Jestli si tuto teorii chcete ověřit 
v praxi, přijďte do školního sboru, kde se to 
naučíte.  

Naší letošní reprezentaci tedy držím palce na 
první jarní čtvrtek, všem oceněným gratuluji a 
všem zúčastněným děkuji za pěkný výkon. 
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Glosa 1 
Návštěva paní učitelky Kulhánkové, která si z mateřské dovolené odskočila podívat 
se svými dvojčaty na svou bývalou třídu. Ať rostou pěkně, paní učitelko!

Glosa 2 
Jaro už je tady a tomu odpovídá i nová výzdoba. Není to pěkné? Travička, ptáčci, 
obláčci. 



 

Jarní víla, 6.A

Výtvarná 
příloha

Výtvarná 
příloha

Výtvarná 
příloha



 

Expresionismus, 8.A



 

Etiketa na lahev, 6.C



Státy světa, 9.B


